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Protokół  

z IX Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej w dniu 18 września 2015 r. 

Posiedzenie IX Sesji rozpoczął o godz. 15
30 

Przewodniczący Rady Gminy Sadlinki 

Wojciech Berent wypowiadając słowa: „Otwieram IX Sesję Rady Gminy Sadlinki”. 

Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: Panią Wójt, Senatora RP Leszka 

Czarnobaja, radnego Sejmiku województwa pomorskiego Piotra Widza, dyrektorów Zespołu 

Szkół w Nebrowie Wielkim Mariolę Strzelczyk i Zespołu Szkół w Sadlinkach Andrzeja 

Rupietę,  radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców gminy Sadlinki. 

Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 13 radnych, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności 

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Wojciech Berent odczytał porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Podsumowanie  kadencji Senatora Leszka Czarnobaja. 

3. Przedstawienie spraw przez radnego sejmiku wojewódzkiego pomorskiego Piotra 

Widza. 

4. Przedstawienie przez Dyrektorów Szkół sprawozdań z działalności   Zespołu Szkół      

w Nebrowie Wielkim  i w Sadlinkach. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2015 r. 

8. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr XXXIV/291/2010 z dnia 5 listopada 2010 r. 

w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały Nr IX/64/2011 z dnia 29 listopada 2011 r. w 

sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sadlinki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Edukacji w Gminie Sadlinki 

na lata 2015 – 2020. 

12. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 

położonych w miejscowości Sadlinki stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz 

wysokości stawek procentowych bonifikat od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnej 

umowy dzierżawy) nieruchomości stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Powiatu 

Kwidzyńskiego na realizację w 2016 roku zadania pn. „Poprawa bezpieczeństwa 

ruchu drogowego i rozwój spójnej sieci dróg na obszarze Powiśla, poprzez 

modernizację dróg powiatowych nr 3204G Pastwa – Lipianki i 3209G Grabówko – 

Nebrowo Wielkie”. 

16. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej Sesji. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy. 

Ad. 2. 

L. Czarnobaj – Senator – podsumował kadencję swojej działalności, prace parlamentarną w 

polskim senacie. Nadmienił, że był sprawozdawcą 25 ustaw.  Omówił ustawy, które np. 

uszczelniły po podpisaniu system podatkowy. Drugą grupę stanowią ustawy, które są 

związane z budżetem państwa. System został uszczelniony. Klauzula nadmiernego deficytu 

została zdjęta.  Od 06.09.2015 r. weszła w życie ustawa o petycjach, którą Senator 

rekomenduje – jest to ważna ustawa. Ustala umiejętność pisania,  ustawa o odnawialnych 

źródłach energii, to kolejna ustawa, która jest równie ważna, jak poprzednia. Polska ma limit, 

40% kosztów całkowitych a 60% pożyczka 1%  oprocentowania na fotowoltaikę. Nadwyżki 

nie będzie się sprzedawało, jeśli korzysta się z dotacji. W wielu krajach obniżyło to znacznie 

koszty, nawet do 30%. Nie potrzeba pozwoleń na budowę, tylko na zgłoszenie. Dodał 

również, że jest członkiem komisji budżetu  finansów publicznych i członkiem 8 zespołów 

oraz przewodniczącym zespołu ds. samorządu. Posiada z p. Kozdroniem 4 biura. Jeśli chodzi 

o  ilość   interesantów, jest ich w chwili obecnej zdecydowanie mniej. Podkreślił ścisłą 

współpracę z samorządami. 

M. Tadejewski – radny – co to znaczy zadłużenie budżetu w bilionach, drugie pytanie Skoki 

to były 2% całego systemu, czy to był problem narodowy? 

L. Czarnobaj – Senator – jeżeli mamy 300 mld dochodów, to jest taka sugestia aby roczny  

deficyt nie przekroczył 3%. Dzisiaj  maksymalne zadłużenie Polski w stosunku do produktu 

krajowego brutto to mamy 47%. Największy skok zadłużenia to w stosunku do produktu 

krajowego brutto. Gdyby nastąpił upadek Skoków – 2,6 mln ludzi miało 17 mld oszczędności  

upadek takiego całego systemu to – 20 razy więcej niż miał Amber Gold. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przedstawienie swojej działalności 

wyczerpujące wypowiedzi  Senatorowi Leszkowi Czarnobajowi i poprosił o  wypowiedź 

radnego sejmiku wojewódzkiego pana Piotra Widza. 

Ad. 3. 

P. Widz – radny Sejmiku – zasugerował, że pani Wójt ma jakiś  cudowny kluczyk do 

Marszałka, to co chce, to dostaje. Na terenie gminy Sadlinki nie są planowane wielkie 

inwestycje jak np. w gm. Prabuty czy Sztum. Ważna jest inwestycja kolejowa, dostosowanie 

do szynobusów Pesa. Wagę tej inwestycji dostrzegają wszystkie jednostki, początkowo miała 

to być mniejsza inwestycja, to, co się wpisuje w strategię województwa. Osią tej strategii jest 

mobilność komunikacyjna. 

M. Tadejewski – radny – czy to jest prawda, że startuje pan na posła? Jakie stanowisko 

zajmuje pan, mówimy o szkolnictwie zawodowym w Kwidzynie, u nas ulega to upadkowi. 

Łączy się klasy do 30 osób, kiedyś było dużo mniej. 
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P. Widz – radny Sejmiku – przekonali mnie państwo z Cechu Rzemiosł. Nie jest najlepiej w 

szkolnictwie zawodowym, jest coraz mniej uczniów. Cech Rzemiosł chce zorganizować 

spotkanie z dyrektorami i ze Starostą aby uczestniczyć w debacie.  Na poziomie 

województwa takie niepokojące głosy słyszałem. 

M. Tadejewski – radny – jaka tragedia się stanie czy nie  będzie 19 zamiast  20 uczniów. 

G. Kopecki – radny – chyba pan radny nie był na terenie gm. Sadlinki  Nasze  drogi są 

jeszcze w gorszym stanie niż w innych gminach, są straszne. 

P. Widz – radny Sejmiku – objechałem wasze drogi i zapewniam, że są gorsze w innych 

gminach. Jeśli państwo czujecie potrzebę interwencji, czy mojego wsparcia to jestem otwarty, 

wystarczy wskazać taką potrzebę i będę interpelował. 

G. Kopecki – radny – proponuje się przejechać drogami  611 – 612 są w dużo gorszym 

stanie niż inne  drogi przeznaczone do remontu. Może tutaj nie jest taka przepustowość drogi 

wojewódzkiej jak np. w gm. Prabuty ale jest tragicznie. 

P. Widz – radny Sejmiku – ostatnie badania z 2010 r. wskazują, że nie jest tak źle. 

Poczekajmy do wyników badań, przepustowość może być absolutnie różna. Zapytam o te 

drogi. 

G. Kopecki – radny – był tu przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich i powiedział, że 

remontu tej drogi nie ma w planach. 

P. Widz – radny Sejmiku – bo nie ma planów. 

J. Gutmański – radny – czy przewidziana jest zmiana, poprawa bezpieczeństwa na 

skrzyżowaniu w Białkach, były wypadki, łącznie ze śmiertelnymi. Chodzi mi również o 

zakrzaczenia przy drodze Sadlinki – Gardeja – nowo wybudowanej. 

P. Widz – radny Sejmiku – jeśli chodzi o zakrzaczenia, to Rejon Dróg reaguje szybko. 

E. Krajewska – Wójt – jeśli chodzi o zakrzaczenia, jestem po rozmowach z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich w Sztumie. Nie mają mocy  przerobowej, oni dadzą rębak a my ludzi. Pas 

drogi wojewódzkiej jest tak szeroki, że lasy nie wejdą w pas drogowy. 

B. Wiącek – radny – przyznam, że nie miałem okazji jechać szynobusem Pesy ale wiem, że 

w tych taborach nie ma  miejsca, nawet, że wsiąść czasami,  a nie o to chodziło. 

P. Widz – radny Sejmiku – co wpływa na to, na stopień wykorzystania szynobusów Pesy, 

jak się podróżuje szynobusami, jeśli będzie potrzeba, to kursów będzie więcej, tylko, czy one 

nie będą woziły powietrza. Nie szanujemy transportu szynowego bo jest trudniejszy, bo 

trzeba dojść do stacji. 

B. Wiącek – radny – czyli nie ma takiej szansy, żeby studenci w piątek  spokojnie wrócili do 

domu? Prosimy o to aby tabor w tych dniach był większy, a druga sprawa to przesiadki,         

w Malborku stoją Pendolino. Z jakiej racji podróżujący mają płacić więcej? 
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P. Widz – radny Sejmiku – są 4 szynobusy. 

E. Krajewska – Wójt – na trasie Malbork – Kwidzyn przejeżdża 18 szynobusów. Będzie 

elektroniczny pomiar pasażerów, będzie można stwierdzić, jaka jest potrzeba.  

P. Widz – radny Sejmiku – ta strategia rozwoju transportu publicznego, która jest w 

województwie pomorskim opiera się na badaniach z 2012 czy 2013 r., być może dotyczy to 

określonych godzin. 

E. Krajewska – Wójt – bardziej to dotyczy piątków, sobót i niedziel. 

Ad. 4. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za przybycie i poprosił o przedstawienie 

sprawozdań z działalności Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim i Sadlinkach. 

M. Strzelczyk – dyrektor Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim - przedstawiła sprawozdanie 

w formie prezentacji oraz jako załącznik przedłożyła  raport. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował za wyczerpujące wypowiedzi, następnie 

poprosił dyrektora Zespołu Szkół w Sadlinkach. 

A. Rupieta – dyrektor Zespołu Szkół w Sadlinkach  – przedstawił sprawozdanie                 

z działalności Zespołu Szkół w Sadlinkach oraz jako załącznik przedłożył raport. 

A. Gędłek – radna – od 1.09.2015 r. weszła w życie nowelizacja ustawy o bezpieczeństwie 

żywności i   żywieniu, dotyczy to sklepików i stołówki, czy poczyniono jakieś kroki? 

A. Rupieta – dyrektor Zespołu Szkół w Sadlinkach – my ten problem rozwiązaliśmy już 

bodajże 5 lat temu i nie mamy problemu w związku z nową ustawą. Wyeliminowaliśmy ze 

sklepiku jedzenie „śmieciowe”. Robione są kanapki, realizujemy program „Mleko w szkole”. 

A. Gędłek – radna – a jeśli chodzi o stołówki? 

A. Rupieta – dyrektor ZS w Sadlinkach – u nas funkcjonuje stołówka, która jest firmą 

prywatną, co trzy lata firma P. Jadwigi Stromeckiej staje do przetargu i jedzenie jest dobre. 

Zdarzyło się, że firma z Iławy wygrała jeden przetarg tańszy ale przywożono z Iławy i nie 

sprawdziło się to. 

M. Strzelczyk – dyrektor ZS w Nebrowie Wielkim – przepisy nieraz mogą powodować 

szkody np. ryba na parze, przecież żywienie byłoby dużo droższe. Bierzemy udział w 

programach „Mleko w szkołach” i „Warzywa w szkołach”. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – szanowni państwo dyrektorzy, przejrzałem sobie 

stronę internetową Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej i Centralnej Komisji Egzaminacyjnej 

i porównałem sobie wyniki. W tym roku egzaminy szkół gimnazjalnych napawają mnie 

trochę obawą. Z historii jesteśmy na poziomie średnim, z j. polskiego na niskim, niżej 

średniej przyroda i matematyka, j. angielski na poziomie niskim. Czy planujecie, żeby  wyniki 
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tych egzaminów się poprawiły? Jeśli chodzi o egzaminy szkół podstawowych też odbiegamy 

od gmin w województwie pomorskim. Czy są prowadzone programy naprawcze? 

A. Rupieta – dyrektor ZS w Sadlinkach –  jestem zaskoczony tym stwierdzeniem, 

ponieważ zarówno Pani dyrektor jak i ja pokazaliśmy wyniki z kilku ostatnich lat, ostatni nie 

jest adekwatny w porównaniu do innych lat. Wynik trzeba wziąć całościowy. Rok do roku 

jest inny, inne są dzieci. To godzi w nauczanie moich nauczycieli. Nauczyciele są bardzo 

dobrze przygotowani. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – porównując sobie dział badań i analiz innych szkół 

powiatu kwidzyńskiego, żebyśmy się dobrze zrozumieli, niskie wyniki mnie zaniepokoiły ale 

nie miałem zamiaru nikogo obrazić. 

J. Piskor – radny – godzinę dyrektorzy omawiają a pan Berent zajmuje czas. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie udzieliłem panu głosu, panie Piskor. 

M. Strzelczyk – dyrektor ZS w Nebrowie Wielkim – jest coś takiego jak EWD, mam 

szacunek do nauczycieli, którzy prowadzą dodatkowe zajęcia. Jest szkoła sukcesu i szkoła 

wspierająca, jak możemy mówić, że mamy złe wyniki? My nie możemy porównywać się do 

szkoły społecznej, to jest inne środowisko. Nasza gmina była zawsze zaraz po mieście. Nie 

porównujmy suchych wyników, tego nie można robić. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeszcze raz chciałbym, żebyśmy się dobrze zrozumieli, 

to są wydruki i mam porównanie, jeśli chodzi o szkołę w Ryjewie i Gardei. Ja nie porównuję 

miast ale chyba możemy porównać się do szkoły w Ryjewie i Gardei, tam też są pewne 

problemy. Jeśli czujecie się państwo w pewien sposób urażeni, serdecznie przepraszam. 

A. Michalska – radna – trzecia klasa gimnazjum w Nebrowie Wielkim, 13 uczniów, to była 

orka na ugorze. Jak otrzymaliśmy wyniki z historii i z WOS i okazało się, że wynik był 

wyższy od wojewódzkiego, to mało się nie popłakaliśmy. 

E. Krajewska – Wójt – temat ważki, oświata jest ważka, komisje oświaty, trzeba sobie 

wyjaśniać, dyrektorzy robią wszystko aby był wysoki poziom, trudno sobie wypracować 

bardzo wysoki poziom nauczania. Chcemy, żeby było lepiej. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie było moim zamiarem nikogo uderzać, to była moja 

troska. Dziękuję za wyczerpujące wypowiedzi i ogłaszam    5 min. przerwy. (godz. 18
10

). 

Ad. 5. 

M. Zdankiewicz – radny – chodzi mi o trzy topole, które stanowią zagrożenie (koło placu 

zabaw), druga sprawa – przystanek w lesie w Bronisławowie, niech powstanie wiata a trzecie 

przypominam o dokończeniu drogi z płyt. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – w ostatnim tygodniu zauważyłem, że droga (ul: 

Kwidzyńska) jest źle odwodniona. Tworzą się dzikie wysypiska śmieci na terenie cegielni, 
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czy gmina posiada środki na usunięcie? Czy ewentualnie jeden jedyny raz moglibyśmy 

uprzątnąć. 

Ad. 6. 

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2015 r. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/56/2015 Rady Gminy Sadlinki z 18 września 

2015 r. w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na 2015 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały o zmianie 

uchwały Nr  XXXIV/291/2010 z dnia 5 listopada 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/57/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. o zmianie uchwały Nr XXXIV/291/2010 z dnia 5 listopada 2010 r. w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił o odczytanie kolejnej uchwały i otworzył 

dyskusję. Osób chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/58/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. o zmianie uchwały Nr IX/64/2011 z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek opłaty targowej. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 10.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poinformował o tym, że radna Majsak Magdalena – 

przewodnicząca komisji rewizyjnej odczytała na komisjach wspólnych Rady Gminy Sadlinki 

opinię dot. skargi na działalność Wójta. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/59/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, jedna osoba 

wstrzymała się od głosu w związku   z czym uchwała została podjęta. 

Ad. 11. 

E. Krajewska – Wójt – poprosiła aby dopisano na stronie 35 w strategii dwa punkty. 

Radni jednogłośnie zgodzili się na dopisanie dodatkowych zdań: 

p) rozwój kompetencji kluczowych; 

r) doradztwo edukacyjno – zawodowe. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/60/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Edukacji w Gminie Sadlinki na lata 

2015 – 2020. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12.  

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/61/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 

położonych w miejscowości Sadlinki stanowiących własność Gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – odczytał tytuł uchwały kolejnej. 

Nie było dyskusji. 
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B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/62/2015 Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat oraz wysokości stawek 

procentowych bonifikat od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu, jedna osoba 

wstrzymała się od głosu w związku   z czym uchwała została podjęta. 

Ad. 14. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały – osób 

chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/63/2015  Rady Gminy Sadlinki z dnia 18 

września 2015 r. w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie (w drodze kolejnej umowy 

dzierżawy) nieruchomości stanowiącej mienie komunalne na okres 3 lat. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku        

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 15.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą kolejnej uchwały – osób 

chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr IX/64/2015 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Powiatu Kwidzyńskiego na realizację w 2016 roku zadania pn. 

„Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego i rozwój spójnej sieci dróg na obszarze Powiśla, 

poprzez modernizację dróg powiatowych nr 3204G Pastwa – Lipianki i 3209G Grabówko – 

Nebrowo Wielkie”. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych uczestniczących w posiedzeniu, dwie osoby 

wstrzymały się od głosu w związku   z czym uchwała została podjęta. 

Ad. 16. 

Za przyjęciem protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 17. 

E. Krajewska – Wójt – jeżeli chodzi o topole w Karpinach, to wniosek był rozpatrywany, 

my nie wydajemy pozwoleń na wycinkę, dostaliśmy negatywną odpowiedź ale zwrócimy się 

ponownie z prośbą o wycinkę tych drzew. Wiaty będziemy stawiać a jeżeli chodzi o drogę 

asfaltową, to właśnie składamy wniosek do PROW. Modernizacja 532 – będziemy 

wnioskować o naprawienie, nie było jeszcze przeglądu. Jeśli chodzi o ubytek drogi, to proszę 

dokładnie powiedzieć o jaki odcinek chodzi. 

G. Kopecki – radny – koło skrzyżowania w Bronisławowie. 

E. Krajewska – Wójt – jeśli chodzi o dzikie wysypiska, to jest tam właściciel, pracownik się 

tym zajmie, był już tam. Obiecano mu, że zrobią porządek. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeśli będzie taka możliwość,  skontaktuję się                 

z pracownikiem i udamy się w to miejsce. 

E. Krajewska – Wójt – on sam pojedzie. 

Ad. 18.  

E. Krajewska – Wójt – ja bym chciała zamknąć pewien temat, ponieważ jest to na forach 

internetowych, gazetach.  Pani Jolanta Damaziak jest pracownikiem, który prowadził 

postępowanie dotyczące wymeldowania p. Przewodniczącego, jeżeli są jakieś wątpliwości, to 

proszę zadać pytanie. Skończmy temat politycznego mieszania. Wniosek został złożony do 

Wójta i trzeba go rozpatrzyć. 

J. Gutmański – radny – ja mam pytanie, od kiedy p. Berent zamieszkuje w Kwidzynie i czy 

w poprzednich wyborach był zameldowany w Sadlinkach, czy w Kwidzynie. 

J. Damaziak – Kierownik USC – dokładnie nie pamiętam, wszystko znajduje się w 

materiale dowodowym. 

J. Gutmański – radny – dlaczego wcześniej to nikomu nie przeszkadzało? Czemu to ma 

służyć? 

A. Michalska – radna – w sprawie, jeżeli chodzi o postępowanie czy ta sprawa była 

prowadzona w jakiś inny sposób niż sprawy do tej pory i czy P. Wójt naciskała. 
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J. Damaziak – Kierownik USC – nie, oczywiście, że nie organ administracji publicznej ma 

obowiązek rozpatrzyć w sposób rzetelny, trzeba przeprowadzić postępowanie w sposób 

rutynowy. 

M. Tadejewski – radny – ile było  do tej pory takich   przypadków? 

J. Damaziak – Kierownik USC –  podań o wymeldowanie jest sporo, mam wiele 

przypadków ale od radnych pierwszy raz. Wymeldowanie służy tylko celom statystycznym, 

meldunek jest rejestracją, tam, gdzie osoba przebywa, tam powinna być zameldowana. 

M. Tadejewski – radny – czy jest kierunek odwoławczy?  

J. Damaziak – Kierownik USC – tak, do Wojewody Pomorskiego za pośrednictwem Wójta 

Gminy. 

L. Ramza – Dudek – radna – ja mam jeszcze pytanie, czy zostały wzięte pod uwagę 

zeznania wszystkich świadków, tutaj jakby zostały przedstawione zeznania, argumenty jednej 

strony, mało jest o tych świadkach strony skarżącej, którzy byli za tym, żeby tej osoby nie 

wymeldowywać. 

J. Damaziak – Kierownik USC – tam jest zawarte w decyzji. 

L. Ramza – Dudek – radna – co wzięło górę, że decyzja została wydana na niekorzyść         

p. Berenta? 

J. Damaziak – Kierownik USC – zebrany materiał dowodowy wskazuje, zawsze są dwie 

strony, tu dzieci nie chodzą do szkoły, p. Berent w pewnych oświadczeniach wpisuje miejsce 

zamieszkania Kwidzyn a zameldowania Sadlinki, są pisma z pracy, oświadczenia majątkowe. 

Dlatego została podjęta taka decyzja, jest złożone odwołanie, zobaczymy jak Wojewoda do 

tego podejdzie, albo utrzyma w mocy albo przekaże do ponownego rozpatrzenia. 

L. Ramza – Dudek – radna – to, że dzieci nie chodzą do szkoły do Sadlinek to chyba nie jest 

argument. 

B. Wiącek – radny – czy w głównej mierze o wyniku sprawy zadecydowały zeznania 

świadków? 

J. Damaziak – Kierownik USC – cały materiał dowodowy, zeznania świadków, pisma z 

instytucji, oświadczenia majątkowe. 



 
 

11 
 

B. Wiącek – radny – dlaczego słowa innych mieszkańców traktowane są zupełnie inaczej, 

nie są brane pod uwagę w całym postępowaniu, jedni mieszkańcy mają rację a inni nie, z 

czego to wynika? 

J. Damaziak – Kierownik USC – to trzeba odnieść się do całego materiału dowodowego. 

B. Wiącek – radny – ile takich wniosków, takich  przypadków jest nie z rodzin?  

J. Damaziak – Kierownik USC – pierwszy. 

E. Krajewska – Wójt -  jest to sytuacja szczególna, nie byłoby tego problemu, gdyby            

p. Wojtek nie był radnym. Przepisy jasno mówią, że radnym może być osoba, która mieszka 

na terenie naszej gminy. Decyzje wydałam, nie wiem jak będzie rozpatrzona. Mieszacie mnie 

w sprawy, w których ja nie jestem winna. Piszecie do prokuratury, podpisujecie się,  wylewa 

się na mnie pomyje, nieprawdziwe stwierdzenia. Proszę również p. dziennikarza o pisanie 

prawdy. Jeżeli piszecie odezwy, podpisujcie się pod tym. 

L. Ramza – Dudek – radna – skoro p. Jan był wnioskodawcą tego czemu wcześniej to nie 

przeszkadzało, w pierwszej kadencji? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – od samego początku jestem zdyskredytowany. Panie 

Janku, znał pan moją sytuację, moje oświadczenia majątkowe. Moim zdaniem ta decyzja jest 

decyzją polityczną. Nie mogę darować tego, że użyto dzieci – moje dzieci chodzą do 

Kwidzyna. Ręcznie sporządzona notatka. To p. Wójt jest odpowiedzialna za tą politykę, za 

losy tej gminy. Pani Jola Damaziak nie była tu winna, została wmieszana. Druga sprawa, to, 

co w decyzji, jeśli chodzi o wskazanie sądów, ja sprawdzałem, nie ma takich sądów. Ta 

decyzja jest błędna, ta decyzja jest stronnicza, polityczna mająca na celu pozbawienia mnie 

mandatu radnego i pozbawienie mnie stanowiska przewodniczącego. Chcecie, złóżcie 

wniosek o pozbawienie mnie przewodniczącego, będzie pod głosowanie, tej weryfikacji się 

poddam. 

E. Krajewska – Wójt -  niech p. Jola poświadczy, czy ja coś narzucałam. 

J. Damaziak – kierownik USC – nie przypominam sobie o żadnych pismach, od p. Wójt nie 

miałam żadnych pism. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ręcznie sporządzona była notatka. 
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E. Krajewska – Wójt -  ja nawet nie czytałam zeznań świadków, prosiłam p. Damaziak o 

rzetelną decyzję. Gdybym chciała walczyć politycznie, przecież to pan już w poprzedniej 

kadencji zbierał podpisy na mnie. Radni poprzedniej kadencji zgłaszali, że pan chciał zabierać 

radnych. Pan szukał większości, radni się nie zgodzili. Miałam w poprzedniej kadencji 

większość bezwzględną i mogłabym to wykorzystać. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – to p. Wójt się pod tym podpisała, nie p. Damaziak 

Pani słowa uznaję za niewiarygodne, mam nadzieję, że Wojewoda rozstrzygnie od początku 

do końca to merytorycznie. Szkoda, że nie czytała pani zeznań świadków. 

E. Krajewska – Wójt -  zostawmy to prawu, a nie czy to jest polityka, czy nie. Teraz pan ze 

mną nie rozmawia. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie ma o czym. 

M. Tadejewski – radny – jakie są konsekwencje negatywnego rozpatrzenia decyzji? 

J. Damaziak – Kierownik USC -  jeśliby Wojewoda uznał negatywnie, to sprawę można 

oddać do sądu albo  tą osobę wymeldowuje się z pobytu stałego. 

B. Wiącek – radny – p. Janku, gdyby Pan Wojtek nie został przewodniczącym, czy złożyłby 

Pan wniosek? 

J. Piskor – radny – ja chcę powiedzieć w ten sposób, p. Berent chce być mieszczuchem, 

niech będzie. Jest pan za młody, żeby panu odpowiadać. 

B. Wiącek – radny – jakie to ma znaczenie? 

J. Piskor – radny – kto chciał, to się podpisał. 

B. Wiącek – radny – no właśnie  radni „Niezależni”. 

A. Leśkiewicz – radny -  już robicie tu politykę, jak nie przeprosisz, to wyjdź. To jest to 

samo, co wypisujesz na Facebooku. 

E. Krajewska – Wójt – w prokuraturze toczy się postępowanie o to, że działam na szkodę 

gminy. Chciałabym, by państwo zapoznali się z protokołem z ostatniej kontroli  Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Gdańsku. Kontrolujący powiedzieli, że żeby tylko w innych gminach 

były takie uchybienia, proszę p. Sekretarz o przekazanie pokrótce przedmiotu kontroli. 
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B. Formela – Sekretarz Gminy – przekazała najważniejsze informacje zawarte w protokole 

z kontroli problemowej przeprowadzonej w Urzędzie Gminy w Sadlinkach (nr kodu 82 – 522) 

ul: Kwidzyńska 12 przez pracowników  Wydziału Kontroli Gospodarki Finansowej 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku. Zakres kontroli dotyczył – dochody z tytułu 

opłaty planistycznej, - udzielenie pożyczki Stowarzyszeniu Plejada z Sadlinek, - przyznanie 

wynagrodzenia Wójt Gminy po wyborach w 2014 r. 

E. Krajewska – Wójt – proszę o pisanie prawdy i nie szkalowanie mojej osoby. Ostatnio na 

zebraniu sołeckim w Sadlinkach p. Bartosz Wiącek zadał pytanie, kiedy p. Wójt nakazywała 

aby na drogi zostawić 50% funduszu sołeckiego. Moja propozycja była taka jak w Ryjewie, 

gdzie mają od kilku lat fundusz sołecki i sprawdza się. Przecież wszyscy uczymy się 

funduszu, nie manipulujcie moimi słowami. 

B. Wiącek – radny – nie byłem na zebraniu sołeckim ale wiejskim na którym p. Sołtys 

powiedziała, że 50% ma iść na drogi. 

J. Piskor – radny – jakie podatki płaci pan Wiącek? 

W. Berent – Przewodniczący Rady – nie do końca pan rozumie ustawę o funduszu 

sołeckim. 

J. Gutmański – radny – pani Wójt była na zebraniu sołeckim w Białkach, jedną z propozycji 

były drogi, nie było narzucone ile na drogi, stoję w obronie p. Wójt. 

E. Krajewska – Wójt – potrzeb jest bardzo dużo. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – jeśli chodzi o pismo do prokuratury o podatek, trzy 

miesiące czekaliśmy na spotkanie z panią. 

E. Krajewska – Wójt – ale co ja miałam Wam nowego powiedzieć, ja wszystko wyjaśniłam. 

Gmina nie mogła złożyć więcej wniosków a chciałam robić dalej, poprzez Plejadę zrobiliśmy 

5 placów zabaw. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – przedstawiliśmy argumenty a Pani nie zareagowała. 

E. Krajewska – Wójt – rozmawiałam z p. Notariusz, która była oburzona, że ja zadaję 

pytanie dot. aktów notarialnych. pani Lucyna Ramza – Dudek przekroczyła swoje 

uprawnienia. 
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Na następną sesję proszę zaprosić kogoś z Ośrodka Doradztwa Rolniczego porozmawiamy 

odnośnie szacunków. 

J. Piskor – radny – dyrektorzy mówili po godzinie o szkole ważne rzeczy a pan 

przewodniczący przeciąga aby na sprawy gminy było mało czasu. Przewodniczący powinien 

trzymać się tematu. 

Przewodniczący Rady o godzinie 19
50 

zamknął obrady IX Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

 

Protokółowała 

Brygida Formela 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


